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Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. október 09-én, kedden 18.00 
órakor megtartott testületi ülésén.  
 
 
 
 
11/2012. (X.10.) számú rendelet: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 5/2011.     
                                                      (IV.13.) számú rendelet módosítása. 
12/2012. (X.10.) számú rendelet: A közigazgatási bírsággal sújtható tiltott, közösségellenes magatartásokról és a  

           közigazgatási bírság kiszabásának szabályairól szóló rendelet megalkotása. 
13/2012. (X.10.) számú rendelet: 1/2005. (I.07.) a természeti értékek védelméről és a természetvédelem helyi  

            szabályairól szóló rendelet módosítása.  
14/2012. (X.10.) számú rendelet: A talajterhelési díjról szóló 6/2012. (III.23.) számú rendelet módosításáról. 
 
 
 
 
 
99/2012. (X.09.) számú határozat:  Háziorvos 2011. évi beszámolójának elfogadása. 
100/2012. (X.09.) számú határozat: Fogorvos 2011 évi  beszámolójának elfogadása. 
101/2012. (X.09.) számú határozat: Védőnő 2011. évi beszámolójának elfogadása. 
102/2012. (X.09.) számú határozat: Gárdonyi Géza művelődési ház vezetőjének 2011. évi beszámoló elfogadása. 
103/2012. (X.09.) számú határozat:  MVM Partner Zrt. 2013. évi villamosenergia díjra benyújtott ajánlatának  

 elfogadása. 
104/2012. (X.09.) számú határozat: Őrbottyán községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének elutasítása. 
105/2012. (X.09.) számú határozat: Csörög községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének elutasítása. 
106/2012. (X.09.) számú határozat: Váckisújfalu községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének  

 támogatása. 
107/2012. (X.09.) számú határozat: Vácduka községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének támogatása. 
108/2012. (X.09.) számú határozat: Vácduka-Kisnémedi községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének  

 elutasítása. 
109/2012. (X.09.) számú határozat: Váchartyán községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének  

 támogatása. 
110/2012. (X.09.) számú határozat: Sződ községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének támogatása. 
111/2012. (X.09.) számú határozat: Sződliget községgel közösen kialakítandó hivatal lehetőségének támogatása. 
112/2012. (X.09.) számú határozat: Magyar Telekom Nyrt-vel kötendő szerződés tervezet megküldése a cégnek  

véleményezés céljából (elfogadás esetén polgármester felhatalmazása  
aláírásra) 

113/2012. (X.09.) számú határozat: Polgármester felhatalmazása települési ügysegédi iroda kialakításával  
 kapcsolatos megállapodás aláírására.  

114/2012. (X.09.) számú határozat: Polgármester felhatalmazása közvilágítás korszerűsítéssel kapcsolatos  
 lehetőségek feltárására. 

115/2012. (X.09.) számú határozat: 2013. évi belső ellenőri ütemterv elfogadása.  
116/2012. (X.09.) számú határozat: Folyószámla hitel visszafizetési határidejének módosítására benyújtandó  

  kérelem támogatása. 
117/2012. (X.09.) számú határozat: Karate tábor megrendezésének támogatása. 
118/2012. (X.09.) számú határozat: Október 23-i ünnepség időpontjának meghatározása. 
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Vácrátót Község Önkormányzat 
Képviselő-testülte 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. július 24-én, kedden 20.20 órakor 
megtartott testületi ülésén.  
 
Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal, Tanácsterem  
  2163 Vácrátót, Petőfi tér 3. 
 
Jelen vannak:  Garamszegi Géza polgármester 
   Papp István  alpolgármester 

Bolvári Attila  képviselő 
   Csonka Ferencné  képviselő 
   Monori Szilárd  képviselő 
   Wildmann Erika  képviselő 
    
   Matyó Anikó  jegyző 
 
Igazoltan távol van: Horváth Mátyás  képviselő 
 
Jegyzőkönyv-vezető:         Mikes Nóra  igazgatási előadó 
 
Garamszegi Géza polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Képviselő-testület 6 tagja 
jelen van a Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Papp István alpolgármester a jegyzőkönyv hitelesítésre, 
majd ismertette a napirendi pontot azzal a módosítással, hogy a 6. napirendi pont elnapolásra kerül, valamint két 
új napirendi pont kerül felvételre.  
 
A Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére és a módosított napirendi pontokra tett javaslatot 
egyhangú, 6 igen szavazattal elfogadta.  
 
Monori Szilárd és Csonka Ferencné képviselők jelezték, hogy az egyebek napirendi pontban szólni szeretnének. 
 
A Képviselő-testületi ülésről, lakossági részről, videofelvétel készül. 
 
Napirend: 
 
1./ Tájékoztató a község 2011. évi egészségügyi ellátásának alakulásáról. 
2./ Beszámoló a művelődési ház 2011. évi tevékenységéről. 
3./ Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 5/2011. (IV.13.) számú rendelet módosítása. 
4./ Önkormányzat rendelet megalkotása a közigazgatási bírsággal sújtható tiltott, közösségellenes  
     magatartásokról és a közigazgatási bírság kiszabának szabályairól. 
5./ ELMÜ Nyrt. tájékoztatása a 2013. évi energiadíjról.  
6./ Közös hivatal létrehozásával kapcsolatos tájékoztatás. 
7./ A természeti értékek védelméről és a természetvédelem helyi szabályairól szóló 1/2005. (I.07.) számú  
     rendelet módosítása. 
8./ Magyar Telekom Nyrt-vel kötendő szerződés tervezet ismertetése. 
9./ Települési ügysegéd rendszer felállításával kapcsolatos szerződés tervezet ismertetése. 
10./ Közvilágításra vonatkozó karbantartási szerződés felmondása, közvilágítás korszerűsítése. 
11./ 2013. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása. 
12./ Talajterhelési díj rendelet módosítási javaslata. 
13./ Folyószámla hitellel kapcsolatos tájékoztatás. 
14./ Egyebek. 
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1./ Napirend: 
 
Tárgya: Tájékoztató a község 2011. évi egészségügyi ellátásának alakulásáról. 
 
Meghívott vendégek:      Dr. Kovács Péter háziorvos, 
              Kissné Strihó Mária védőnő,  
              R.H Dental Bt. képviselői: Dr. Cinkler Éva fogszakorvos 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy az írásos beszámolókat mindenkinek megküldték. Felkérte Dr. 
Kovács Pétert a szóbeli kiegészítésre. 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos megjegyezte, hogy az egészségügy helyzete nagyon nehéz, ugyanis a lehetőségek 
egyre beszűkülnek. A fekvőbetegek nem választhatnak a kórházak közül, mely a járóbetegekre egyelőre nem 
vonatkozik. A problémák miatt próbálnak egyre több szakrendelést időközönként kihozni helybe, így a betegek a 
településen is elmehetnek bizonyos szűrésekre pl: ultrahang, melanoma szűrés stb. 
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy nemrég hallotta, hogy a cukorbetegeknek a Városmajorba kell 
menni rendelésre, ami nagyon messze van és költségekkel is jár. Hosszú a várakozási idő is, míg sikerül egy-egy 
szakrendelésre időpontot kapni. Ez azonban a magánrendelések esetén nem így van, de nem mindenki teheti meg 
azt, hogy magánrendelésre menjen el ha beteg, mivel az pénzbe kerül.  
 
Horváth Mátyás képviselő megérkezett, a Képviselő-testület létszáma 7 főre emelkedett. 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos kijelentette, hogy az OEP igen szigorú, néhány dolog nagyon szigorúan le van 
szabályozva, néhány dolog pedig nincs. Úgy hallotta, hogy olyat akarnak bevezetni, hogy ha pl. egy rákos 
betegnek nem használ az első kemoterápia, akkor többet nem fog kapni. Nem érti, hogy lehet elvenni a beteg 
emberektől a gyógyulás lehetőségét, hogy gondolják ezt. Megpróbálnak ezáltal spórolni, de ezt nem ilyen 
formában kellene véleménye szerint megtenni.  
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy lehetséges lenne-e az, hogy járványos időszakban nem kell 
megjelenni a rendelőben a rendszeres gyógyszerek felírása érdekében? 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos közölte, hogy ilyen lehetőség nincs, mivel a beteg-orvos találkozó fontos, ezt írja elő 
a törvény. Szigorodott a recept felírása is, mivel már nem lehet több hónapra előre felírni a szükséges 
gyógyszereket.  
 
Garamszegi Géza polgármester ismertette a Kamilla gyógyszertárral érkezett lakossági panaszt, mely szerint 
nem lehet a gyógyszereket beszerezni a gyógyszertárba, sokszor vissza kell jönni. Ezt a problémát több lakos is 
jelezte már szóban. Hogyan lehetne ezt megoldani? 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos szerint ezt a problémát mindenképpen a gyógyszertárral kellene megbeszélni, hogy 
mi lehet annak az oka, hogy nem tartanak gyógyszereket a patikában. Azt tudja, hogy Sződön van gyógyszer, 
csak ide nem kerül ki valami oknál fogva.  
 
Matyó Anikó jegyző megkérdezte, hogy szokott-e a doktor úr egyeztetni a gyógyszertárral a felírt 
gyógyszerekről? 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos kijelentette, hogy heti kapcsolatban van a gyógyszertárral, és szoktak egyeztetni is. 
Az állandó gyógyszerekből lehetne itt tartani nyugodtan. 
 
Papp István alpolgármester megkérdezte, hogy az OEP mit mond arra, mi lesz azokkal a rákos betegekkel, akik 
nem kaphatnak kemoterápiást és egyéb kezelést? 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos közölte, hogy ilyen jogszabály még jelenleg nincs, csak szóbeszédet hallott erről. A 
betegtől semmiképpen nem lehet elvenni a gyógyulás lehetőségét és a reményt.  
 
Papp István alpolgármester megjegyezte, hogy egy beteg ember nem csak fizikálisan beteg, hanem lelkileg is 
sérült. Felháborítónak tartja, hogy egyáltalán ilyen dolog valakinek az eszébe jut. Megkérdezte, hogy azok, akik 
ezeket a döntéseket hozzák voltak-e valaha betegek és volt-e már beteg családtagjuk? Felháborítónak tartja ezt a 
hozzáállást. 
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Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy mit jelent azt, hogy Váchoz fog tartozni a háziorvosi praxis? 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos elmondta, hogy ez annyit jelent majd, hogy jelenleg Gödöllőhöz tartozik Vácrátót 
ÁNTSZ szemszögből, de 2013. januárjától Váchoz fog tartozni a járások kialakítása miatt. 
 
Horváth Mátyás képviselő megdöbbenve tapasztalta a beszámolóból, hogy egyre nő a daganatos betegek száma, 
ez miből adódhat? 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos elmondta, hogy próbálja felderíteni, hogy mi az oka a daganatos 
megbetegedéseknek, de a legtöbb esetben ott fordul elő, ahol már volt a családban ilyen jellegű beteg. Több 
olyan daganatos betege van, aki a kezelések hatására jól van. Az utóbbi időben emelkedett a fiatalok körében is a 
daganatos megbetegedések száma, aminek az okára még nem sikerült rájönnie.  
 
Horváth Mátyás képviselő megkérdezte, hogy külső tényező befolyásolhatja-e a daganatos megbetegedéseket? 
Itt tulajdonképpen a püspökszilágyi lerakóra gondol. 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos kijelentette, hogy tudomása szerint rendkívüli sugárzó anyag nincs a püspökszilágyi 
lerakóban. Szigorúan ellenőrzik az oda elhelyezett dolgokat. A Kisnémedin dolgozó doktornővel jó a kapcsolata 
szokott vele egyeztetni, de ott sem több a daganatos megbetegedés, mint bárhol máshol az országban. Sajnos a 
génekben kódolva vannak a betegségek. Ha időben sikerül kiszűrni a betegséget, akkor van reménye a betegnek 
a gyógyulásra. 
 
Papp István alpolgármester szerint a hosszú várólista miatt sokan még az esélyt sem kapják meg a gyógyulásra. 
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy a kórházak tudnák fogadni a betegeket, lenne rá kapacitásuk, 
csak az OEP nem támogatja az ellátást, ezért nem fogadják előbb a betegeket. 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos kijelentette, hogy sürgős betegeket sehonnan sem küldhetnek el, minden 
körülmények között el kell látni az ilyen betegeket.  
 
Wildmann Erika képviselő megjegyezte, hogy igen agresszívak a fertőzések az intézményekben. A 
középiskolások között pedig egyre nő a dohányzók száma.  
 
Dr. Kovács Péter háziorvos egyetértett azzal, hogy a betegségek nagyon makacsok, és az is gondot jelet, hogy a 
szülők idő előtt visszahozzák a gyermekeket az óvodába és iskolába. Külön fel szokta hívni a szülők figyelmét 
arra, hogy a beteg gyermeket hagyják otthon, de nem minden esetben tartják be ezt a dolgot. Az idén is lesz 
influenza elleni oltás, amit ajánl mindenkinek beadatni.  
 
Garamszegi Géza polgármester javasolta, hogy az intézményvezetőket is vonják be ebbe a dologba, hogy ne 
engedjenek beteg gyereket az óvodása és iskolába.  
 
Kissné Strihó Mária védőnő hozzátette, hogy nem tudnak az intézmények mit tenni, ha igazolást hoznak a 
szülők, vagy esetleg nem tudnak otthon maradni a gyerekekkel, mert vissza kell menniük dolgozni. Jobban oda 
kellene figyelmi az intézményekben a fertőtlenítésre és gyakrabban kellene szellőztetni is. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatokat hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 99/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a háziorvos 2011. évi beszámolóját a „község egészségügyi 
ellátásának alakulásáról” megismerte és azt a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
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- Fogorvosi beszámoló 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a fogorvosi beszámolót mindenkinek kiküldték. A beszámolóban 
említett bűzhatás megoldása folyamatban van. A probléma jelezve lett a kivitelezőnek így remélhetőleg 
hamarosan megoldódik.  
 
Dr. Cinkler Éva fogszakorvos megjegyezte, hogy a bűz nem folyamatosan jelentkezik a rendelőben és a váróban, 
van, amikor hetekig nem érezni belőle semmit. A gyógyszertárat ő is meg fogja keresni az általa felírandó 
gyógyszerekkel kapcsolatban.  
 
Wildmann Erika képviselő megkérdezte, hogy mi a jellemző az ellátásokban, a húzás vagy a fogtömés. 
 
Dr. Cinkler Éva fogszakorvos elmondta, hogy sokan kérik, hogy húzza ki a fogukat, ha fáj, mivel nincs pénze a 
betegeknek a pótlásra. A fogmegtartó kezeléseket támogatja az OEP erre fel szokta hívni a betegek figyelmét. A 
fogpótlásokat azonban nem finanszírozza az OEP ezért ezek sokba kerülnek. Ebben az esetben is a pénzről szól a 
dolog. A gyerekek rendszeresen megjelennek a rendelésen, ha visszarendelik őket. Az iskola fogászaton ugyanis 
nem lehet a gyermekeket ellátni, minden esetben szülői kísérettel kell visszajönniük és csak azután láthatók el.  
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy miért írta a doktornő a beszámolójában, hogy csökken a település 
száma? 
 
Dr. Cinkler Éva fogszakorvos tudomása szerint 2012. január 1. napján 1820 fő volt a lakosság száma, mely 
adatot az OEP-től kapott, most közölték vele, hogy 2012. augusztus 1. napjától 10-20 %-kal csökkentik a 
finanszírozását, melyet úgy gondolt, hogy a falu lakosságának a csökkentése eredményezett.  
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy az ő tudomása szerint a 2012. január 1. napi állapot szerint a település 
létszáma 1840 fő volt, mely folyamatosan növekszik, ezért nem érti ezt a dolgot. 
 
Papp István alpolgármester felhívta a figyelmet arra, hogy lehetséges, hogy azért van többször büdös a 
fogászaton, mert kiszáradnak a bűzelzárók. 
 
Matyó Anikó jegyző megkérdezte, hogy a szülők tájékoztatva vannak-e arról, hogy a 18 éven aluli gyermekek 
fogászati ellátása ingyenes? 
 
Dr. Cinkler Éva fogszakorvos közölte, hogy a gyermekek minden esetben, írásban kapnak egy igazolást, hogy 
mely fogukat kell kezelni, mely igazolás tartalmazza azt is, hogy ingyenes a kezelés. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatokat hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 100/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a fogorvos 2011. évi beszámolóját a „község egészségügyi 
ellátásának alakulásáról” megismerte és azt a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
 

- Védőnői beszámoló 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a védőnői beszámolót mindenkinek kiküldték, mely igen 
részletes volt. Felkérte a védőnőt a beszámoló kiegészítésére. 
 
Kissné Strihó Mária védőnő tájékoztatásként elmondta, hogy éves szinten kb. 20 gyermek születik, amely jónak 
mondható. Ebben az évben eddig 16 gyermek született. Most már egyre jellemzőbb, hogy 3-4 gyermeket 
vállalnak a szülők. Úgy vette észre, hogy a gyermekek egészségügyi helyzetére óvodás korban még jobban 
odafigyelnek a szülők, ez azonban az iskolásoknál már nem jellemző. Tapasztalataik szerint a gyermekek 
elhízottak, sok esetben már túlsúlyosak is. Ezen mindenképpen változtatni kell, ugyanis idősebb korban ennek 
súlyos következményei lehetnek. Az elhízás oka lehet az is, hogy sokat vannak a gyermekek a számítógépek 
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előtt. Több mozgásra kellene ösztönözni a gyerekeket. Sajnos a szülők nem figyelnek oda a gyermekek 
egészséges táplálkozására.  
 
Horváth Mátyás képviselő megkérdezte, hogy szokott-e még pályázatokat benyújtani a védőnő? 
 
Kissné Strihó Mária védőnő elmondta, hogy már nincsenek olyan jellegű pályázatok, mint korábban az 
„Egészséges Településekért” Alapítvány által meghirdetettek, ezért már nem nyújt be pályázatokat. Ha mégis 
kiírnak egy-egy pályázatot, nagyon magas önrésszel, amit nem tudnak felvállalni. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy egy ilyen pályázaton sikerült megnyernie a 
védőnőnek a mozgószínpadot is. Megköszönte az egészségügyi dolgozók egész éves munkáját, és azt, hogy 
minden évben megszervezik az egészségnapot a falu lakosságának. 
 
Dr. Kovács Péter háziorvos megköszönte az Önkormányzat anyagi támogatását, ugyanis e nélkül nem tudnának 
egészségnapot tartani. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatokat hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 101/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a védőnő 2011. évi beszámolóját a „község egészségügyi 
ellátásának alakulásáról” megismerte és azt a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
 
A meghívott vendégek elhagyták a termet. 
 
2./ Napirend: 
 
Tárgya: Beszámoló a művelődési ház 2011. évi tevékenységéről. 
 
Meghívott vendég: Wildmann Erika művelődési házvezető 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy az írásos beszámoló mindenkinek kiküldésre került. Felkérte a 
művelődési ház vezetőjét a kiegészítésre. 
 
Wildmann Erika a művelődési ház vezetője elmondta, hogy igyekezett részletes beszámolót készíteni. A 
személyi és tárgyi feltételeket felsorolni. A programokról és annak költségeiről is részletes tájékoztatást adott a 
beszámolójában.  
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy a programok mennyisége és minősége nagyban függ az anyagi 
helyzettől. Ha lenne az Önkormányzatnak több rendelkezésre álló anyagi forrása, akkor bárkit meg lehetne hívni 
a művelődési házba pl. Lagzi Lajcsit, Nóta tévét stb. El tudná képzelni, hogy legyen egy biliárdasztal a 
művelődési házban, hiszen a cso-cso is igen népszerű. A művelődési ház mögött nagy a nyüzsgés oda járnak a 
fiatalok beszélgetni és még ki tudja, hogy mit csinálnak. Ezt a problémát jelezték már a rendőrség felé is. 
 
Wildmann Erika a művelődési ház vezetője elmondta, hogy egy biliárdasztal 800.000,-Ft-ba kerül. Nézett már 
használt asztalokat is, de nem talált. A használt cikkeket forgalmazó weboldalakon pedig azért nem tudnak 
vásárolni, mert ott nem kapnak számlát. A péntek esti programokat szeretné folytatni, mivel igen nagy az 
érdeklődés, sokan jönnek el a művelődési házba. A művelődési ház mögötti területen valóban sok gyerek szokott 
megfordulni, ezért folyamatosan figyeli őket is, így folyamatos rohangálással telik a péntek estéje. Volt olyan 
eset, hogy amíg hátul volt a fiataloknál, addig a kasszából kilopták elől a pénzt. Sajnos tendencia, hogy a 
művelődési házban megrendezett programok szépen lassan elhalnak, csökken a népszerűségük.  
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy miért nem mennek el a gyerekek a pénteki programokra? 
 
Wildmann Erika művelődési ház vezető közölte, hogy nem tudja, hogy miért nem jönnek el a gyerekek a 
programokra, hiszen azok ingyenesek. A mozgással foglalkozó programok pedig fizetősek. 
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Horváth Mátyás képviselő megjegyezte, hogy megváltozott a világ az utóbbi időben. Fontossági sorrendet 
állítanak fel a családok, ez is lehet az érdektelenség oka. Tájékoztatásként elmondta, hogy a Hagyományőrző 
Egyesület pályázatot nyújtott be melyen várólistára került az Önkormányzat, így nem nagy a valószínűsége, 
hogy kapnak támogatást. Megköszönte a testületnek a Szüreti felvonulásra adott támogatását. 
 
Papp István alpolgármester kijelentette, hogy érdektelenek a lakosok, a színházi előadásra, szüreti bemutatóra 
sem jöttek el, szégyen, hogy az idegenek többen voltak, mint a helyi lakosok.  
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy az egyház által rendezett Bárdos Lajos kórustalálkozón is alig 
voltak jelen helyi lakosok, ami számára szintén megdöbbentő volt.  
 
Wildmann Erika művelődési ház vezető megjegyezte, hogy a Szentivánéji rendezvényen is többen voltak a 
vácdukai lakosok mint a helyiek, pedig még a gyerekek is felléptek. A farsangi bálon is kb. 30 fő volt összesen, 
azt sem volt túl népszerű rendezvény. 
 
Horváth Mátyás képviselő szerint érdemes lenne jótékonysági céllal megrendezni a jövő évi szüreti felvonulást 
és bált, hátha ezáltal többen eljönnének a jó cél érdekében. Sződön ez a módszer működik, meg kellene nálunk is 
próbálni. 
 
Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy a szülők többnyire dolgoznak, a gyerekek iskolába járnak. Örülnek, ha van 
egy kis szabadidejük és azt a családjukkal tölthetik. Fő feladatát véleményem szerint ellátja a művelődési ház. 
Amire igény van, azt igyekszik az intézmény kielégíteni. Akiket nem érdekelnek a szervezett programok, nem 
lehet kényszeríteni a részvételre. 
 
Horváth Mátyás képviselő javasolta, hogy ha valakinek van ötlete és igénye egy-egy programra, az jelezze a 
művelődési ház vezetője felé, amit megpróbálnak majd teljesíteni.  
 
Garamszegi Géza polgármester szerint jó lenne, ha lenne a művelődési házban egy kávézó, lehet, hogy így még 
többen igénybe vennék a művelődési ház programjait. 
 
Wildmann Erika a művelődési ház vezetője jónak tartotta az ötletet, de mindenképpen utána kell járni, hogy az 
ÁNTSZ milyen feltételekkel engedélyezné a kávézó megnyitását. 
 
Csonka Ferencné képviselő szerint nem biztos, hogy egy vállalkozónak megérné kávézót nyitni a művelődési 
házban, de egy kávé, tea vagy egy üdítős automata első körben jó megoldás lehet. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatot hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazott érintettség miatt szavazattal az 
alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 102/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Gárdonyi Géza Művelődési Ház vezetőjének 2011. évi 
beszámolóját megismerte, s azt a mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
3./ Napirend: 
 
Tárgya: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 5/2011. (IV.13.) számú rendelet 
módosítása. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy egyre nagyobb a nyilvánosság az ügyekben, ezért vált most 
szükségesség az SZMSZ módosítása.  
 
Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy az Ötv. írja elő az önkormányzatnak azon kötelezettségét, ami miatt most 
módosítani kell az SZMSZ-t. Az SZMSZ 30. §-a kerülne kiegészítésre a mellékletben foglaltak szerint egy A.) 
és B.) ponttal. A rendeleteket minden egyes elfogadás előtt véleményeztetni kell a lakosokkal, vagyis társadalmi 
egyeztetésre kell bocsátani. Vannak azonban olyan rendeletek, melyek esetén ez a lépésé kihagyható.  
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Bolvári Attila képviselő megkérdezte, hogy mennyi ideig tart a társadalmi egyeztetés? 
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy 8 nap lenne a véleményezésre szánt idő, ezután kerülne beterjesztésre a 
testület felé.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi rendeletet alkotta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 11/2012. (X. 10.) számú rendelte: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 5/2011. (IV.13.) számú rendeletét a mellékletben foglaltak szerint módosítja. 
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
4./ Napirend: 
 
Tárgya: Önkormányzat rendelet megalkotása a közigazgatási bírsággal sújtható tiltott, közösségellenes 
magatartásokról és a közigazgatási bírság kiszabának szabályairól. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy változott a törvény, melynek következtében 
kikerült a szabálysértés a jegyző hatásköréből. A rendelet megalkotásával lehetne ezt a törvényt helyettesíteni és 
ez adna lehetőséget a jegyzőnek a szankcionálásra a rendbontókkal szemben.  
 
Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy az összes rendeletet, mely a szabálysértési törvényre hivatkozik, vagy 
szabálysértési szankciót alkalmaz, módosítani kell. Próbáltak minden lehetőséget belevenni a rendeletben, mivel 
csak ezáltal a rendelet által lesz lehetőség a szankcionálásra.  
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy van-e olyan eset, mint amit a 3.§. (4) bekezdés tartalmaz? 
A 6.§. (2) bekezdésben foglaltak alapján a Sakál-tanya tulajdonosa felkérhető lesz arra, hogy összeszedje a 
közterületen lévő cigi csikkeket.  
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy ebbe a kategóriába esnek pl. a művelődési ház külső lépcsőin, szabadtéri 
színpadon a bicikliző gyerekek, akik ha elismerik a tettüket  az már elegendő az eljárás megindításához.  
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy Vácrátóton van-e nyitvatartási ideje a temetőnek? 
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy a temetőnek van nyitvatartási rendje, melyet a temetőről szóló rendelet 
tartalmaz. 
 
Csonka Ferencné képviselő javasolta, hogy a nyitvatartási rendet függesszék ki tájékoztatás céljából a temető 
bejáratára. Nem javasolta a rendeletben megtiltani a fa ültetését a temetőben. 
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy a faültetés az Önkormányzatra nem vonatkozna, csak a 
hozzátartozókra.  
 
Bolvári Attila képviselő javasolta, hogy pontosítsák ezt a pontot, mert nem egyértelmű. Pontosan le kell írni, 
hogy ki ültethet fát és ki nem a temetőben.  
 
Matyó Anikó jegyző szerint be lehetne írni azt is, hogy esetleg fát csak előzetes egyeztetést követően lehetne 
ültetni a temetőben.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi rendeletet alkotta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 12/2012. (X. 10.) számú rendelte: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta a 12/2012. (X.10.) számú rendeletét a 
közigazgatási bírsággal sújtható tiltott, közösségellenes magatartásokról és a közigazgatási bírság kiszabásának 
szabályairól a mellékletben foglaltak szerint.  
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
 
5./ Napirend: 
 
Tárgya: ELMÜ Nyrt. tájékoztatása a 2013. évi energiadíjról. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy az ELMÜ és az MVM elküldték a 2013. évi 
áramdíj ajánlatukat. Az ELMÜ 17,95,-Ft/kWh díjért, míg az MVM 16,15,-Ft/kwh díjért adná 2013. évben az 
áramot. Az árak az ÁFÁ-t és egyéb díjakat nem tartalmazzák, ezek nettó árak.  
 
Bolvári Attila képviselő hozzátette, hogy az árak azért nettó árak, mert azokat, az Állam határozza meg, és 
törvény írja elő. Megnézte az intézményi szerződést is, melynek a lejárata 2013. március 31-e, melyet a lejárat 
előtt 60 nappal kell írásban felmondani, tehát legkésőbb 2013. január 31-ig. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatot hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazott érintettség miatt szavazattal az 
alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 103/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete az MVM Partner Zrt. 2013. évi villamos energiavásárlásra 
adott ajánlatát fogadja el, mely szerint 16,15.-Ft/kWh lesz a villamos áramdíj összege 2013. január 1. napjától. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az MVM Parner Zrt-vel kötendő szerződés aláírásra. 
 

Határidő: azonnal    Felelős:  polgármester 
6./ Napirend: 
 
Tárgya: Közös hivatal létrehozásával kapcsolatos tájékoztatás. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy most már kiderült, hogy a lakosságszámnál a 
2010. január 1. napi létszámot veszik figyelembe. Célszerű lenne valamelyik szomszédos önkormányzattal közös 
hivatalt létrehozni, melyhez összeállítottak egy részletes előterjesztést. Korábban felmerült annak lehetősége, 
hogy Vácrátót Váchoz csatlakozik, de Dr. Mészáros Márta járási biztos szerint a nagyvárosok járnak rosszabbul 
a létszámleépítéssel, ugyanis ott jóval többen dolgoznak a hivatalokban, mint a kis településeken. Sződ és 
Sződliget községek is megkeresték Vácrátótot azzal, hogy ha szeretnénk, csatlakozhatunk hozzájuk, szívesen 
fogadnának bennünket. Kérte a képviselőket, hogy mondják el véleményüket az előterjesztésben foglaltakkal 
kapcsolatban. 
 
Horváth Mátyás képviselő megkérdezte, hogy Sződ és Sződliget miért kereste meg Vácrátótot, mivel ők 
megvannak 2000-en, náluk biztosan nem szűnik meg a Polgármesteri Hivatal.  
 
Garamszegi Géza polgármester szerint Sződ a régi történelmi múlt miatt, Sződliget pedig szimpátia miatt kereste 
meg Vácrátótot a csatlakozási szándék miatt. Vácrátót korábban gondolkodott Csomádban is, de mivel ők egy 
másik járáshoz kerültek, így már kiesett ez a lehetőség. Csörög és Őrbottyán nem szerepel az előterjesztésben, de 
természetesen őket is meg lehet keresni, ha a testület szeretné.  
 
Bolvári Attila képviselő megkérdezte, hogy van-e már hír arról, hogy mely település kivel áll össze, vagy még 
nem lehet tudni semmit sem? 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a polgármesterek nyíltan beszélnek egymással ebben a dologban. 
Váchartyán szeretne Váckisújfaluval összeállítni, úgy hogy ők legyenek a gesztorok, azonban Váckisújfalu ezt 
nem igazán szeretné. Ők Püspökhatvannal és Galgagyörkkel társulnának. Váchartyán ezen kívül szívesen 
csatlakozna Kisnémedihez is, de ott pedig Kisnémedi nem igazán kívánja a csatlakozást. Javasolta megkeresni 
Vácdukát és Kisnémedit, hátha sikerül egy kettes, vagy esetleg egy hármas csatlakozást összehozni, úgy hogy 
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esetleg Vácduka lehetne a gesztor település. Így lehetséges, hogy Vácduka is hajlandó lenne a csatlakozásra 
Vácrátóttal. 
 
Papp István alpolgármester nem érti, hogy mit akarnak ezzel az egész járási dologgal elérni. 22 éve volt a 
rendszerváltás, most pedig újra visszamegyünk? Nem érti, hogy akkor mire volt jó az akkori rendszerváltás? Ő 
az előterjesztésben felsorolt sorrendben javasolta felkeresni a polgármestereket és képviselő-testületeket.  
 
Horváth Mátyás képviselő szerint mindenképpen közös testületi ülést kellene tartani. 
 
Matyó Anikó jegyző kijelentette, hogy korai lenne a közös testületi ülés megtartása, mert arra csak akkor van 
szükség, ha körvonalazódni látszik a csatlakozás lehetősége. 
 
Papp István alpolgármester nem javasolta a Csöröggel és Őrbottyánnal történő csatlakozást.  
 
Horváth Mátyás képviselő örül annak, hogy végre van valami kézzel fogható iromány a tervekkel kapcsolatban, 
de még mindig lehetnek változások. Megkérdezte, hogy a plusz költségek miatt nem lehet-e esetleg egy embert 
felvenni majd a Hivatalba? Ő a Váchartyán, Sződ, Sződliget rangsort tartaná jónak, esetleg még Váckisújfalu is 
jó lenne. Megkérdezte, hogy tulajdonképpen mit jelent a csatlakozás? 
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy a csatlakozás annyit jelent, hogy közös költségvetést kell készíteni a 
Polgármesteri Hivataloknak, ugyanúgy, mint az általános iskola esetén. A járások kialakításával igazán csak a 
nagyobb települések járnak rosszul, mivel ott jóval többen dolgoznak a hivatalokban, mint a képlet alapján 
kiszámított engedélyezett létszám, a kis településekre ez nem igaz. Sajnos még nem teljesen átlátható az egész, 
így nem tudnak többet elmondani a továbbiakról. 
 
Garamszegi Géza polgármester kiegészítésként elmondta, hogy az Önkormányzat az marad, kizárólag a 
Polgármesteri Hivatal lenne közös, a gesztor településen lenne a jegyző, a társult településen, pedig az aljegyző. 
Ha például Sződhöz csatlakozna Vácrátót, akkor az aljegyzői állást kellene majd meghirdetni. 
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy a kormányhivatalokba valóban csak diplomás személyeket 
fognak alkalmazni? 
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy minden köztisztviselő jelentkezett a továbbképzésre iskolai végzettségtől 
függetlenül. De a kormányzati elképzelések szerint igen. 
 
Monori Szilárd képviselő megkérdezte, hogy amennyiben nem lenne gesztor Vácrátót, úgy a lakosok ugyanúgy 
el tudják majd intézni a dolgaikat helyben a hivatalban? 
 
Garamszegi Géza polgármester válaszolva a kérdésre elmondta, hogy minden ügyet el tudnának intézni a 
lakosok, mivel ugyanígy lenne hivatal, mint eddig. A hivatalon kívül lenne járási ügysegéd szolgálat is a 
településen, mely kormány szinten dőlt el és kérték fel a települést a helyiség biztosítására. A váci járásban 4 
járási ügysegéd rendszer lesz az alábbi településeken: Vácrátót, Kosd, Kisnémedi és Penc. Püspökhatvanban 
pedig járási kirendeltség működik majd. Ezek a települések később akár egyablakos kormányablakká is 
átalakulhatnak majd.  
 
Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy a járási hivatal Vácon lenne, mely a megyei kormányhivatalnak lenne az 
egysége. A jegyzői feladatok 40%-át vonják el tudomása szerint. A járási ügysegéd nem a hivatalban működne, 
hanem a hivatal alatti sarki helyiségben, ahol a körzeti megbízott irodája van. 
A járási ügysegéd hetente 2 alkalommal tartózkodik majd itt és tart ügyfélfogadást. Az irodába minden eszközt 
az Önkormányzatnak kell biztosítania. Az ezzel kapcsolatos megállapodás tervezetet kiküldték a testület 
tagjainak.  
 
Monori Szilárd képviselő megkérdezte, hogy mi történik akkor, ha időközben a település eléri a 2000 fős 
lakosságszámot, akkor le lehet csatlakozni a másik településről? 
 
Matyó Anikó jegyző közölte, hogy csak a következő önkormányzati választáskor lehet leválni ebben az esetben 
a csatlakozott településről. 
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy 1 ciklusban csak egyszer lehet változtatni. 
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Bolvári Attila képviselő szerint meg kellene beszélni, hogy mely településeket kellene megkeresni elsősorban. 
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy a váchartyáni polgármesterrel és jegyzővel már beszéltek erről a 
dologról. 
 
Matyó Anikó jegyző szerint minden lehetőséget meg kell vizsgálni, Váchartyán nyitott Vácrátót irányába.  
 
Horváth Mátyás képviselő szerint Váchartyánban kevesebben laknak, ezen kívül az intézményi ellátottsága is 
alacsonyabb, mint Vácrátótnak.  
 
Papp István alpolgármester hozzátette, hogy az is Vácrátót mellett szól, hogy a járási ügysegéd itt fog működni, 
ezért is kellene gesztornak lenni. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatokat hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 104/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Őrbottyán Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Őrbottyán Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 105/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Csörög Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Csörög Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 106/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Váckisújfalu Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Váckisújfalu Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen és 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 107/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Vácduka Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Vácduka Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 



 12

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 108/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Vácduka-Kisnémedi Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Vácduka-Kisnémedi Polgármestereivel és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 109/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Váchartyán Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Váchartyán  Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 110/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Sződ Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Sződ Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 111/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy önkéntesen közös önkormányzati hivatal 
létrehozását kezdeményezi Sződliget Község Önkormányzatával. 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Garamszegi Géza polgármestert a tárgyalások 
megkezdésére (kompromisszum készség felmérése, közös hivatalra irányuló megállapodás tervezet előkészítése) 
Sződliget Polgármesterével és Képviselő-testületével. 
 
    Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
7./ Napirend: 
 
Tárgya: A természeti értékek védelméről és a természetvédelem helyi szabályairól szóló 1/2005. (I.07.) 
számú  rendelet módosítása. 
 
Matyó Anikó jegyző tájékoztatásként elmondta, hogy a Duna Ipoly Nemzeti Park Igazgatósága észrevételezte, 
hogy az 1/2005. (I.07.) számú rendeletben elírás történt, ugyanis a Kis Tece Természetvédelmi terület nem a 
0173/3 hrsz-ú terület, hanem a 0177/3 hrsz. Ezt az elírást kellene módosítani, ezért készítették el a rendelet 
tervezetet. Ez csak egy formalitás, de csak rendelet módosítással lehet módosítani a korábbi rendeletet. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi rendeletet alkotta: 
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 13/2012. (X. 09.) számú rendelte: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a mellékletben foglaltak szerint módosította az 1/2005. 
(I.07.) számú a természeti értékek védelméről és a természetvédelem helyi szabályairól szóló rendeletét.  
     

Határidő: azonnal   Felelős: jegyző 
 
8./ Napirend: 
 
Tárgya: Magyar Telekom Nyrt-vel kötendő szerződés tervezet ismertetése. 
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy a Magyar Telekom Nyrt-től kapott szerződés tervezetet az önkormányzat 
ügyvédje véleményezte, ami nagyon egyoldalú, ezért nem javasolta az aláírását. A napirendi ponthoz készített 
egy előterjesztést és egy másik szerződés tervezetet, melyet véleményezés céljából megküldött a cégnek, reméli, 
hogy elfogadják és amennyiben a testület felhatalmazza a polgármester urat akkor aláírásra kerülhet a szerződés.  
 
Csonka Ferencné képviselő javasolta, hogy fizetési határidőnek 30 napot jelöljenek meg a megállapodásban 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatot hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 112/2012. (X. 09.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Telekom Nyrt.-vel kötendő megállapodás 
tervezetet a mellékletben foglaltak szerint megismerte. Felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírásra, 
amennyiben a Magyar Telekom Nyrt. a tervezetet elfogadja. 
 
    Határidő: folyamatos   Felelős: polgármester 
9./ Napirend: 
 
Tárgya: Települési ügysegéd rendszer felállításával kapcsolatos szerződés tervezet ismertetése. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a holnapi nap folyamán lenne az ünnepélyes 
megállapodás aláírás, melyet Vácon a Polgármesteri Hivatalban tartanak. A megállapodás megkötésére csak 
akkor kerülhet sor, ha a testület elfogadja a megállapodást és felhatalmaz annak aláírására. Az előterjesztést 
mindenkinek megküldték. 
 
Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy a kiküldött megállapodás tervezet egy egységes megállapodás, tehát 
minden érintett településen ezt a megállapodást írják alá. A járási kormánybiztos megnézte a helyiséget, ahol 
lenne az ügysegédi iroda, és elfogadta a felajánlott helyiséget. Itt működne a körzeti megbízott is, aki heti 1 x 
lenne a településen, így nem zavarnák egymást a munkában. Az irodáért bérleti díjat nem fizetnének, de a rezsit 
kifizetnék. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi határozatot hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 113/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi, hogy a járások kialakításáról, valamint 
egyes ezzel összefüggő törvények módosításáról szóló 2012. évi XCIII. törvény 2. §.(1) bekezdése úgy 
rendelkezik, hogy a települési önkormányzatok mindazon vagyona és vagyoni értékű joga, leltár szerint, 
amelyek a jogszabály által meghatározott, átvételre kerülő államigazgatási feladatok ellátását biztosítják 2013. 
január 1-jén, a feladat ellátásának időtartamára, a Magyar Állam ingyenes használatába kerülnek. 
 
Vácrátót Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a járási hivatalok kialakításához kapcsolódó 
megállapodást a mellékletben foglaltak szerint megismerte és azt elfogadja, továbbá felhatalmazza a 
polgármestert a megállapodás aláírására. 
 
   Határidő: 2012. október 10.   Felelős: polgármester 
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10./ Napirend: 
 
Tárgya: Közvilágításra vonatkozó karbantartási szerződés felmondása, közvilágítás korszerűsítése. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy jelenleg a Pahusz Bt. végzi a közvilágítás karbantartását a 
településen átalánydíjas szerződéssel. Az Önkormányzat tagja a Magyarországi Települések Közvilágítási 
Közhasznú Egyesületének, akik vállalnák a karbantartást. 
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy mennyibe kerül most a karbantartás és mennyibe kerülne ha az 
Egyesülettel oldanák meg a javításokat? 
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy a Pahusz Bt-nek havonta 66.200,-Ft-ot fizetnek a karbantartásért, míg az 
Egyesület ugyanezt a feladatot 34.210,-Ft-ért vállalná havonta. Ezt azt jelentené, hogy felére csökkenne a 
karbantartásért kifizetett havi díj. 
 
Csonka Ferencné képviselő javasolta, hogy a döntés előtt kérjenek szerződés tervezetet az egyesülettől, és ha ez 
megérkezett térjenek vissza erre a témára.  
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy a közvilágítás korszerűsítéssel kapcsolatban változott-e a 
testület véleménye, vagy a továbbiakban sem szeretnének ezzel a témával most foglalkozni? 
 
Bolvári Attila képviselő elmondta, hogy tud egy olyan céget, akik próbafelmérést készítenének a közvilágítás 
korszerűsítéssel kapcsolatban, ha adatokat szolgáltat a részükre az Önkormányzat. Ezt a felmérést a cég ingyen 
elkészíti és így kiderülhet, hogy érdemes-e korszerűsíteni a rendszert vagy sem, és ha igen, akkor hol. 
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy az Önkormányzatnál minden szükséges adatot megadnak a cégnek 
nyugodtan jöhetnek. Mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az alábbi 
határozatot hozta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 114/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az Önkormányzat anyagi helyzetére való 
tekintettel nem köt szerződést az ENERIN ZRT-vel közvilágítás korszerűsítése tárgyában. Felhatalmazza a 
polgármestert, hogy keressen egyéb más alternatívákat a közvilágítás korszerűsítésére.  
 
  Határidő: folyamatos   Felelős:  polgármester 
 
11./ Napirend: 
 
Tárgya: 2013. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a 2013. évi belső ellenőrzési ütemtervet a testületnek kell 
elfogadnia 2012. október 31. napjáig. Egyelőre nem tudni, hogy mi lesz 2013. január 1. napjától, a tervet ettől 
függetlenül a testületnek meg kell ismernie és ha nincs módosító javaslat akkor határozattal kell elfogadnia. 
Mivel hozzászólás nem volt a napirendi ponttal kapcsolatban szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.  
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 115/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2013. évi belső ellenőrzési ütemtervet megismerte és azt a 
mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
 

Határidő: folyamatos   Felelős:  polgármester 
 

12./ Napirend: 
 
Tárgya: Talajterhelési díj rendelet módosítási javaslata. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy javasolják módosítani a 6/2012. (III.23.) számú a talajterhelési 
díjról szóló rendeletet, ugyanis 2012. július 1. napjától bírságolható a rendelet szerint az, aki addig lehetősége 
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ellenére nem kötött rá a csatornahálózatra. Javasolják a júliusi határidőt 2012. november 30-ig 
meghosszabbítani, így bírságolás nélkül még rácsatlakozhassanak a lakosok a csatornára. 
 
Matyó Anikó jegyző szerint érdemes lenne kitolni a határidőt, így lehetne ösztönözni a lakosokat a csatornára 
történő rákötésre. Ebből a gesztusból is látják a lakosok, hogy a testületnek nem a bírság kiszabása a célja, 
hanem az, hogy minél többen igénybe vehessék a csatornaszolgáltatást.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről további észrevétel nem volt a Képviselő-testület az 
alábbi rendeletet alkotta: 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 14/2012. (X. 10.) számú rendelte: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a mellékletben foglaltak szerint módosította a 6/2012. 
(III.23.) számú a talajterhelési díjról szóló rendeletét.  
 

Határidő: folyamatos   Felelős:  polgármester 
 
13./ Napirend: 
 
Tárgya: Folyószámla hitellel kapcsolatos tájékoztatás 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a folyószámlahitelt 2012. december 31. napjáig 
kellene kiegyenlítenie az Önkormányzatnak. A folyószámlahitel összegét azonban az Önkormányzat nem fogja 
tudni visszafizetni az év végéig, ezért mindenképpen módosíttatni kell a határidőt, melyhez a Kormány 
határozata szükséges.  
 
Matyó Anikó jegyző hozzátette, hogy még ebben az évben meg kell kezdeni az eljárást, ugyanis 60 napos az 
ügyintézési határidő. 2012. december 30. napjáig semmiképpen nem tudja az Önkormányzat visszafizetni a 32 
millió Ft-os folyószámlahitel összegét. Ebben a témában egyeztetett a közbeszerzési szakemberrel is, aki 
elmondta, hogy nem kell közbeszerzési eljárást lefolytatni ebben az ügyben. Tudomása szerint minden település 
beadta a határidő hosszabbítási kérelmet, aki hasonló helyzetben van, mint Vácrátót. Egyelőre annyit lehet tudni, 
hogy a kiváltó hitel 5 éves futamidejű lenne, ennél több részlet nem ismert. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel hozzászólás nem volt a napirendi ponttal kapcsolatban szavazásra 
bocsátotta a határozati javaslatot.  
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 116/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a fennálló 32.000 eFt-os folyószámlahitel 
kiváltására adósságmegújító hitelt vesz igénybe. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete: 
 
1./ Utasítja a polgármestert, hogy a Vácrátót Község Önkormányzata az adósságmegújító hitelszerződés 
megkötése érdekében keresse meg az OTP Bankot. 
 
2./ Felhatalmazza a polgármestert, hogy a fenti adósságmegújító hitelre vonatkozóan a hitelszerződés érdekében 
eljárjon, és a 32.000 eFt-os 5 éves futamidejű adósságmegújító hitelszerződést aláírja az Önkormányzat 
képviseletében. 
 
3./ Felhatalmazza a polgármestert, hogy az adósságmegújító hitelhez a Kormány hozzájárulását kérje, az erre 
vonatkozó kérelmet nyújtsa be. 
 
4./ Kötelezettséget vállal arra, hogy az igénybe vett adósságmegújító hitelt és járulékait a hitel futamidejének 
éveiben éves költségvetésének összeállításakor minden más fejlesztési kiadást megelőzően betervezni és 
jóváhagyja, valamint az ebből adódó tőke- és kamatfizetési kötelezettségeinek eleget tesz. 
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5./ A hitel és járulékai visszafizetésének biztosítékául az önkormányzat költségvetési bevételeit, ezen belül 
elsősorban a saját bevételeket, az állami hozzájárulásokat és egyéb támogatásokat ajánlja fel, különös tekintettel 
a helyi adóbevételekre, figyelembe véve a mindenkori hatályos államháztartási jogszabályokat. 
 
6./ Az Önkormányzat, mint zálogkötelezett, hozzájárul ahhoz, hogy a tulajdonában lévő, Vácrátót belterületén 
elhelyezkedő, 94/4 helyrajzi szám alatt nyilvántartott, forgalomképes ingatlanán, a hitel és járulékai erejéig, 
beleértve a késedelmes teljesítés esetén a késedelmi kamatot is, az OTP Bank számára első helyi keretbiztosítéki 
jelzálogjogot alapítsanak. A Képviselő-testület kijelenti, hogy a fent megjelölt ingatlan forgalomképes, felette 
korlátlanul rendelkezik. 
 
7./ A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a fenti hitelre vonatkozóan az OTP Banknál 
eljárjon, az ügylet egyéb feltételeiben megállapodjon, a hitelszerződést és egyidejűleg a hivatkozott ingatlanokra 
a zálogszerződést aláírja az Önkormányzat képviseletében, valamint a Földhivatalnál a jelzálogjog bejegyzése 
érdekében a szükséges intézkedéseket megtegye. 
 
Melléklet: 1. számú melléklet: Költségvetési kitekintő (2013-2015.) 
   

Határidő: 2012. október 15.   Felelős: polgármer 
 
14./ Napirend: 
 
Tárgya: Egyebek 
 
Monori Szilárd képviselő elmondta, hogy a karate egyesület ebben az évben is szeretne téli tábort rendezni, 
melyhez kérik a testület támogatását és ingyenesen a tornacsarnok használatának biztosítást. A tábort 2012. 
december 27. és december 30. között rendeznék meg.  
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy a tábor egész napos, vagy csak pár órára vennék igénybe a 
tornacsarnokot? 
 
Monori Szilárd képviselő kijelentette, hogy a tornacsarnokot az edzések alkalmával és zuhanyzás céljából 
használnák. Ezen kívül a csarnokban lennének elszállásolva a gyerekek, így nem kell még a napközit is igénybe 
venniük, mint korábban tették. Az étkezést a helyi konyháról rendelnék, ezzel kapcsolatban még egyeztetnie kell 
Kosztyán Attilával, a konyha üzemeltetőjével.  
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy van-e időpont lefoglalva december 27. és 30. között a 
tornacsarnokba? 
 
Matyó Anikó jegyző kijelentette, hogy az időpont a téli szünetre esik, akkor pedig nem szoktak lefoglalások 
lenni a csarnokra, így abban az időben teljesen szabad a csarnok.  
 
Monori Szilárd képviselő hozzátette, hogy már három éve rendezik meg a karate tábort ebben az időpontban, de 
eddig még nem volt más igénylő a teremben.  
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy azért fontos, hogy van-e lefoglalás a csarnokba, mert a fizető 
vendégek az elsők, az ingyenes használatról csak ennek ismeretében lehet dönteni. 
 
Monori Szilárd képviselő elmondta, hogy többségében vácrátóti gyerekek járnak a karate edzésekre, nekik lenne 
megrendezve a téli tábor is. Napi három edzés van a tábor alatt. Az alábbi menetrendet tartják naponta: reggeli 
futás a szabadban, reggeli pihenés, 10- 12 óra között edzés a csarnokban, délutáni pihenés, 17-19 óra között 
edzés a csarnokban.  
 
Matyó Anikó jegyző megnézte és szerinte össze lehet hangolni a téli tábort a bérlőkkel. Szombaton és vasárnap 
általában szabad a csarnok, azonban csütörtökön és pénteken teljesen ki van használva a kapacitás.  
 
Garamszegi Géza polgármester javasolta, hogy a kangoo és a karate edzés a továbbiakban a művelődési házban 
kerüljön megrendezésre, így több szabad időpont jut a fizető bérlőknek. A tornacsarnok amúgy is inkább 
labdajátékokra alkalmas.  
 
Monori Szilárd képviselő hozzátette, hogy amennyiben ingyenesen használhatják a művelődési házat, akkor 
természetesen elfogadják, de a csarnok jobb lenne, mert mezítláb nagyon hideg a kő a művelődési házban. 
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Wildmann Erika képviselő megjegyezte, hogy az utóbbi időben megnőtt a karate edzések népszerűsége, egyre 
több gyerek jár az edzésekre. Szerinte a karate edzés a művelődési ház járólapján nem jó, mivel nagyon hideg, 
ugyanis a karate edzéseken mezítláb vannak a gyerekek. Ha maradniuk kell a karatésoknak a művelődési házban 
akkor mindenképpen be kell szerezniük szőnyeget, ami szintén igen sokba kerül.  
 
Matyó Anikó jegyző kijelentette, hogy hétfőn és szerdán 14.00 órától 16.30 óráig szabad a csarnok, ekkor 
tudnának edzeni a karatésok, úgy tudja, hogy sok embernek ez az időpont túl korai.  
 
Monori Szilárd képviselő elmondta, hogy amennyiben a testület hozzájárul az ingyenes téli tábor 
megrendezéséhez, akkor ők természetesen alkalmazkodni fognak időben a fizető bérlőkhöz és úgy időzítik majd 
az edzéseiket. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás nem volt a napirendi ponttal kapcsolatban szavazásra 
bocsátotta a határozati javaslatot.  
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 117/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárult a Karate tábor megrendezéséhez és ehhez 
térítésmentesen biztosítja a tornacsarnokot és a napközit 2012. december 27-28-29-30. napokon. 
 

Határidő: 2012. december 27.  Felelős: polgármester 
 
Csonka Ferencné képviselő elmondta, hogy ő azért nem támogatta a karate tábor megrendezését, mert az 
iskolában, abban az időben van a téli szünet, így akkor lehetett volna egy kicsit spórolni a fűtéssel. 
 
Monori Szilárd képviselő megjegyezte, hogy ha kell, fizetnek rezsi költséget a tábor idejére. 
 
Wildmann Erika képviselő hozzátette, hogy nem érti az indokot, mivel ha vannak edzések az adott időben a 
csarnokban, akkor alapból van fűtés is, tehát eleve nem lehetne spórolni azzal, hogy lekapcsolják a fűtést. 
 
Csonka Ferencné képviselő elmondta, hogy a múltkori ülésen elhangzott, hogy 15 millió Ft-os szállítói tartozása 
halmozódott fel az Önkormányzatnak. Szeretné tudni, hogy jelen pillanatban mennyi a szállítói tartozás és ha 
van, akkor milyen jellegűek a szállítói tartozások. Mely szolgáltatóknak tartozik az Önkormányzat. Mit lehet 
tenni az ellen, hogy csökkenjen a működési hiány, ugyanis már ebben az évben is 19 millió Ft-os hiánnyal 
tervezték a 2012. évi költségvetést. 
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy a működési hiány csökkentésére lett benyújtva második körben 
az ÖNHIKI pályázat, melynek várhatóan november elején lesz eredménye.  
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy a szállítói tartozás kb. 15 millió Ft-os, a villany és a gázszámlák ki vannak 
fizetve. Fizetési felszólítások folyamatosan jönnek, de pontos információt majd a következő testületi ülésre tud 
adni.  
 
Csonka Ferencné képviselő nagyon aggodalmasnak tartja az elkövetkezendő időszakot, mivel januárban még 13 
millió Ft volt a szállítói tartozás, mely mostanra 15 millió Ft-ra nőtt.  
 
Matyó Anikó jegyző kijelentette, hogy olyan sohasem lesz, hogy 0 Ft lesz a szállítói tartozások összege. Sajnos 
pengeélen táncol az Önkormányzat, az ingatlanértékesítések realizálása lehetetlen a mai gazdasági helyzetben. 
Nem fizettünk Caffetériát a dolgozóknak, holott kötelező, nem lettek kifizetve a jubileumi jutalmak, bizonyos 
költségtérítések sem, mivel nincs pénze az Önkormányzatnak. A legfontosabb a közüzemi számlák kifizetése. 
Sajnos hozzánk hasonló problémával küszködik más önkormányzat is, ami persze minket nem vigasztal. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy az iskola esetén a fenntartói jogot és az üzemeltetési jogot az 
Állam átveszi, de a tulajdonjog az Önkormányzaté marad. Nem tudja, hogy mi lesz az iskolafelújításra felvett  
hitellel, azt továbbra is az Önkormányzat fizeti majd? A hiteleket eddig rendesen fizette az Önkormányzat, még 
egyszer sem volt prolongálás ezzel kapcsolatban. Tájékoztatásként elmondta, hogy pl. Esztergomnak 28 milliárd 
Ft-os a hitelállománya, ami azt jelenti, hogy 1 főre 800 eFt-os hitel jut, míg Vácrátót esetén ez 90 millió Ft, tehát 
lényegesen jobb helyzetben vagyunk. Tudja, hogy ez senkit sem vigasztal. Ki meri jelenteni, hogy nincs olyan 
nagyon eladósodva az Önkormányzat, mint más környező település. Szállítói tartozásai valóban vannak az 
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Önkormányzatnak, de remélhetőleg sikerül nyerni az ÖNHIKI pályázaton és a tartozások egy részét abból a 
pénzből ki tudják fizetni. A MÁK elmondása szerint 2 héten belül várható a döntés. 
 
Horváth Mátyás képviselő megjegyezte, hogy biztosan nem olyan mértékben folytak be az adók sem, mint 
ahogyan azt várták. Megkérdezte, hogy mi a helyzet a geotermikus fűtéssel, mivel ha az működnek, akkor ezzel 
is lehetne spórolni a közüzemi számlákon. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy egy négyoldalú megállapodást kötöttek a Norvég Alap pályázat 
keretében a geotermikus fűtés kapcsán. A megállapodásban 20 millió Ft-os önrészt vállalt az Önkormányzat. 
Úgy volt, hogy ezért az önrész ellenében a pályázat keretében szigetelni fogják az iskola, óvoda és hivatal külső 
homlokzatait, valamint cserélni fogják a nyílászárókat is.  Mivel ezek megvalósultak más, az Önkormányzat által 
benyújtott pályázatból, így az önrész összege megállapodás tárgya lesz, mert arányosítani kellene az önerő 
összegét. Jelenleg gázzal fűt az Önkormányzat, de tudomása szerint az MTA is. Véleménye szerint minél előbb 
el kellene kezdeni az üzemeltetést.  
 
Csonka Ferencné képviselő véleménye szerint az MTA el fogja várni, hogy az Önkormányzat kifizesse a 
korábban bevállalt 20 millió Ft-os önrészt és csak utána fogják megengedni, hogy rácsatlakozzanak a 
geotermikus fűtésre. 
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy most ki üzemelteti a geotermikus fűtést? 
 
Csonka Ferencné képviselő elmondta, hogy a jelenlegi vállalkozónak 2012. december 31.-ig van szerződése a 
rendszerüzemeltetésre, ezután új közbeszerzési eljárást kell kiírni. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy megkereste őt az iskola igazgatója Toldi Péter 
az október 23-i ünnepség megrendezésével kapcsolatban. Az ünnepségen általában csak az iskolás gyerekek 
vesznek részt, ezért kéri a testület véleményét, hogy délelőtt vagy délután kerüljön megrendezésre. Szülők 
általában nem vesznek részt az ünnepségen, ezért lehetne akár a délelőtt folyamán megrendezni az ünnepséget, 
természetesen a művelődési házban. 
 
Wildmann Erika képviselő javasolta, hogy délelőtt tartsák meg az ünnepséget, ha a szülők valóban nem vesznek 
részt rajta.  
 
Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás és javaslat nem volt a napirendi ponttal kapcsolatban 
szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.  
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 118/2012. (X. 09.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az október 23-i ünnepség 2012. október 
19-én pénteken délelőtt legyen megtartva az iskolás gyermekek számára a Gárdonyi Géza Művelődési Házban. 
 

Határidő: 2012. október 19.  Felelős: polgármester 
 

Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás és napirendi pont nem volt mindenki megjelenését 
megköszönte és az ülést bezárta. 
 

Kme. 
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